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Białe Błota, dnia 23.01.2024 r.  

BRG.0012.4.1.2024 

 

 

Protokół z posiedzenia Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa , Rolnictwa i Środowiska, 

z dnia 23.01.2024 r. od godz. 12.00 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Szubińska 1.  
 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski, radna Ilona 

Nowakowska, Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak, Kierownik 

Referatu Inwestycji Anna Bromka,  

Nieobecny radny Piotr Mądrzyński 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski  

powitał wszystkich, przedstawił tematykę posiedzenia, odczytał pouczenie dotyczące 

przetwarzania danych osobowych i sprawdził obecność. 

 

Tematyka: 

1. Analiza budżetu na rok 2024, 

2. Plan realizacji inwestycji drogowych 2024, 

3. Materiały na sesję, 

4. Sprawy bieżące, wolne wnioski, pytania. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski przekazał, że w związku z uchwałami, które zapadły na 

sesji budżetowej i dyskusją o budżecie na komisji, nie ma większych kontrowersji, problemem może 

być dosyć istotne zadłużenie, jak również kwestie związane z oświatą ponieważ subwencja 

budżetowa procentowo spada w związku z czym samorządy ponoszą większe koszty. Ogólnie 

ustanowiona podwyżka dla nauczycieli na poziomie około 30% spowodowała, że część nauczycieli 

mówi, że w ogóle nie ma podwyżek, inny mówią, że nie w takiej skali. Przewodniczący Komisji 

Łukasz Wyszomirski odniósł się do inwestycji drogowych gdzie po analizie budżetu należy 

zauważyć, że jest niebezpieczna tendencja do tworzenia nadwymiarowych planów projektów ulic, 

zdaniem radnego projekty ulic powinny się uzupełniać, ponieważ  obecnie są sytuacje, że w 

sołectwie przybywa jedna, dwie ulice, a jest wykonywanych 5 projektów. Kolejną sprawą jest 

transport publiczny, który co roku jest droższy. Są podejmowane działania, aby tę siatkę połączeń 

usystematyzować aby była jak najbardziej dogodna dla mieszkańców.  

Ad. 2 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka omówiła plan realizacji inwestycji drogowych na rok 

2024 oraz plan postępowań na rok 2024 do których należy: budowa ul Łąkowej w Łochowicach, 

projekt chodnika przy ul. Parkowej w Lisim Ogonie, projekt ul. Ptasiej w Łochowicach, projekt ulic 

Wodnej, ul. Ruczajowej, ul. Strumykowej, ul. Potokowej i ul.  Brzegowej, szereg projektów, ulic  
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i budów które są przewidziane na miesiąc czerwiec. Ponadto przebudowa drogi powiatowej Nakło- 

Gorzeń- Bydgoszcz wraz z budową skrzyżowania, projekt ul. Alibaby w Białych Błotach, projekt ul. 

Klonowej, ul. Cedrowej w Łochowie, projekt ul. Wczasowej w Łochowie, projekt ul. Letniskowej w 

Łochowie na odcinku od ul. Wczasowej do ul. Bukowej, projekt ul. Leszczynowej w Łochowie, ul. 

Narcyzowej w Lipnikach, projekt ul. Kieleckiej w Zielonce, projekt ul. Szpakowej w Zielonce, projekt 

ul. Ziarnistej w Zielonce, projekt ul. Strzeleckiej, projekt ul. Gwieździstej, ul. Księżycowej w 

Przyłękach, projekt ul. Pomiarowej i ul. Zielnej w Prądkach, projekt ul. Świerkowej w Łochowie. 

Budowa ul. Myśliwskiej w Cielu, etap II zaplanowany na miesiąc lipiec. Rozbudowa ul. Antoniego 

Przysieckiego oraz ul. Biznesowej, budowa ul. Wczasowej w Cielu oraz ul. Słonecznej w Lisim 

Ogonie, budowa sieci kanalizacji deszczowej ul. Baryckiej, ul. Chlebowej, ul. Barwinkowej, ul. 

Centralnej, ul. Czerskiej w Białych Błotach, budowa ul. Czeremchy w Białych Błotach, budowa ul. 

Borówkowej, ul. Olszynowej w Łochowie, budowa ul. Rumiankowej w Zielonce, budowa ul. Ogrody 

w Cielu. Kierownik Referatu Anna Bromka przedstawiła także  zadania, które są już realizowane 

oraz zadania ujęte w środkach niewygasających.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski pytał o ul. Wczasową w Cielu oraz ul. Orzechową w 

Zielonce, mówił, że podpisanie umowy miało się odbyć  dnia 28.12.2023r., a rozpoczęcie prac 

powinno nastąpić w ciągu 7 dni od podpisania umowy.  

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka mówiła, że obecnie jest podpisana umowa na 

projektowanie ul. Wczasowej w Cielu.  Odnośnie ul. Orzechowej dnia  09.01.2024r został 

przekazany plac budowy. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski pytał  kiedy rozpoczną się prace na ul. Orzechowej. 

Poinformował, że w dniu 22.01.2024r odbyło się zebranie wiejskie w Zielonce zwołane na 

wniosek mieszkańców którego głównym tematem była budowa ul. Orzechowej. Zebranie było 

pokłosiem zebrania z dnia 14.11.2023r. w Zielonce. Mówił, że na wspomnianych zebraniach nie 

uczestniczył nikt z urzędu gminy. Zdaniem radnego jest to skandaliczna i nagminna praktyka, 

ponieważ zebranie wiejskie jest podstawową formą i narzędziem kreowania polityki gminy przez 

samorząd. Na zebraniu mieszkańcy mieli dużo pytań szczegółowych dot. ul. Orzechowej i nie było 

nikogo kto mógłby na te pytania odpowiedzieć. Urząd skierował pismo wyjaśniające, lecz nie 

zostało w nim wszystko wyjaśnione. Na zebraniu zostały podjęte wnioski i zadane pytania które 

trafią do wójta. Ponadto mieszkańcy chcą mieć swojego przedstawiciela w procesie budowy ulicy, 

co gwarantują przepisy ogólne i szczegółowe. Są zastrzeżenia do „produkcji” innych inwestycji, 

mieszkańcy chcą mieć swoich przedstawicieli po to aby posiadać informacje w tym temacie. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski wspomniał, że nie wpłynął projekt tymczasowej 

organizacji ruchu związanej z  budową ul. Orzechowej. Z pozyskanych informacji przez 

mieszkańców wynika, że budowa ul. Orzechowej ma się odbyć w dwóch etapach z czego drugi 

etap ma zostać podzielony na 4 części.  

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka mówiła, że prace będą przebiegały na danym odcinku 

i odcinek będzie systematycznie oddawany do użytkowania. Mieszkańcy zamieszkujący na danym 

odcinku zostaną poinformowani, że w określonych  dniach wskazany  fragment drogi będzie 

zamknięty.  
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Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski przekazał, że przy budowie ul. Myśliwskiej nie było 

ustalonej organizacji ruchu.  

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka zapewniła, że czasowa organizacja ruchu na pewno 

była zaprojektowana  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski mówił, że ul. Orzechowa jest ulicą szkieletową, na 

zebraniu padały pytania jak będzie zorganizowany wywóz szamba z osiedla w przypadku gdy 

osiedle zostanie zamknięte. Mieszkańcy podnosili również kwestie gwarancyjne. Pytał o budowę 

ul. Czeremchy  

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka odnosząc się do wypowiedzi dot. budowy ul. 

Czeremchy przekazała, że środki zostały zaangażowane i zostanie wszczęte postępowanie 

przetargowe. W celu zapoznania z koncepcją przebiegu drogi zaprosiła zainteresowane osoby do 

Referatu Inwestycji.  

Radna Ilona Nowakowska pytała o projekt i budowę ul. Rumiankowej w Zielonce  

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka mówiła, że finansowanie jest wpisane na rok 2025, 

stąd ul. Rumiankowa jest wpisana na przetarg w miesiącu listopadzie.  

Ad. 3 

Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak przedstawił projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla 

poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej.  

Działka położona jest przy ul. Guliwera i stanowi  trójkąt o powierzchni 11m 2 Z wnioskiem o nabycie 

wystąpił właściciel działki 189/5. 

Komisja wydała pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały.  

Ad.4 

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski  poinformował, że do komisji wpłynął wniosek dot. 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w zakresie ulic Kresowej, Pelikana, 

Łabędziej we wsi Murowaniec. Z wnioskiem  zwrócił się mieszkaniec i zaproponował w swym piśmie 

uszczegółowienie planu. Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja nie jest władna do 

opiniowania przedstawionych propozycji i zaproponował, aby Referat Gospodarki Przestrzennej 

zajął stanowisko w przedstawionej kwestii.  

Przewodniczący komisji Łukasz Wyszomirski zakończył posiedzenie komisji.  

Protokół na podstawie nagrania sporządziła:  

Anna Cabańska  

 

 

 

Przewodniczący Komisji 

 

    Łukasz Wyszomirski 

 

 


